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P r i č u  1 0 .  j u b i l a r n o g  b r o j a 
Nogometaša započeli smo osvrtom 
na svečano zaključenje prošle 
sezone. Nakon Oskara promovirali 
smo Trofej Nogometaš, koji unatoč 
promjeni imena nije izgubio ritam 
i sadržaj glamuroznog završnog 
čina nogometne sezone. Promocija 
najboljih pojedinaca sezone održana 
je u sugestivnom prostoru Laube, 
koji je vidljivo dojmio sve aktere 
odnosno goste svečane podjele 
nagrada najboljima. Bio je to peti 
izbor HUNS-a, uz partnerstvo 
Sportskih novosti, prvi puta emitirano 
u programu Sportkluba te je po 
općim ocjenama sjajno odrađena 
manifestacija. Organizacijskom timu 
HUNS-a i partnera treba čestitati jer 
je to vrlo zahtjevan event, ali koji je 
tijekom proteklih pet izdanja upravo 
takvim profesionalnim pristupom 
postao nezaobilazna točka okretišta 
nogometne godine svim njenim 
akterima.

Nakon glamura i fešte, ponešto 
odmora, koji je doduše sve kraći u 
HNL varijantama, slijedi uvijek novi 
početak i radne obveze. U tom 
kontekstu HUNS bilježi još jednu 
petu godišnjicu uspješnog projekta. 
Naime, i ovog je ljeta organiziran 
Kamp za nogometaše bez ugovora 
(kluba) te se po mnogočemu pokazao 
i najboljim do sada. Zapravo, taj vrlo 
važan segment rada HUNS-a, koji 
simbolično možda i najmoćnije 
pokazuje odrednice institucionalne 
brige za nogometaše, iz godinu u 
godinu napreduje. Prepoznaje se 
ispunjenje svrhe, a to je da se igračima 
koji su „na cesti“, omogući da vrlo 
kvalitetno treniraju, igraju utakmice i 
dođu u priliku ostvariti novi angažman. 
Svaki takav angažman je velika sreća 
za igrače, ali i ogromno zadovoljstvo 
za HUNS. Još jedan pokazatelj kako se 
dobrim pristupom, jasnim projektom 
i sinergijom može status i standard 
hrvatskog nogometaša podići na višu, 

europsku razinu.
Uz standardne vijesti iz širokog spektra 
djelovanja HUNS-a, u ovom broju 
imamo i priče o lijepom i ružnom 
epilogu klupskih sezona. S jedne 
strane imamo povijesni prvi naslov 
prvaka Rijeke, koji je na veličanstven 
način proslavljen na Kvarneru. S 
druge je strane dramatična sudbina 
RNK Splita, koji nije dobio licencu 
za natjecanje u prvoj, ali i drugoj ligi. 
Nakon što je i HOO kroz resornu 
komisiju odbio žalbu kluba s Parka 
Mladeži, crveni će od iduće sezone 
biti članovi treće lige. Znakovito je 
to, prije pet godina kada je započeo 
uzlet Rijeke i to iz donjeg dijela tablice 
i zbog teških financijskih problema, 
Split je bio moćan HNL klub, s jakim 
igračima i euro nastupima. Unutar 
nekoliko godina se sve urušilo, dok 
se u Rijeku dohvatilo zvijezde…

Nekako u tom tonu, uspona i padova 
odvija se i reprezentativna godina, koju 
smo analizirali uz legendu Vatrenih, 
Stipu Pletikosu. Nakon poraza na 
Islandu maksimalno se zakomplicirao, 
vjerovalo se u siguran hod prema Rusiji 
2018. No, sada je Hrvatska u nervozi 
kako zbog zahtjevnosti u iduće četiri 
utakmice, pogotovo gostovanja u 
Turskoj i Ukrajini, tako i zbog slučaja 
Luke Modrića. Najbolji igrač Hrvatske, 
koji je na glamuroznom Trofeju 
Nogometaš potvrdio dominaciju 
i petim naslovom najboljeg po 
izboru igrača i trenera HNL-a, samo 
mjesec dana kasnije doživio je opći 
gnjev javnosti zbog kontroverze 
svjedočenja na procesu čelnicima 
Dinama u Osijeku. Sve je to dovelo 
do točke u kojoj Modrić preispituje 
može li ostati dijelom reprezentacije, 
a da ne postane njen težak teret 
zbog atmosfere koja se oko njega 
stvorila. Moguće je da se povuče, što 
bi simbolično bilo najavom nove ere 
reprezentacije i velikih promjena u 
domaćoj nogometnoj zbilji. Kakve bi 
bile posljedice teško je predvidjeti…
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‘’A Oskara za najboljeg hrvatskog 
nogometaša dobiva...’’.  Prethodna 
je rečenica arhivirana. Više se neće 
koristiti. Iz pomalo prozaičnog razloga. 
Holivudski je glamur zaštitio svoje kipiće 
i ekskluzivno pravo na njihovo ime. Tako 
su hrvatski nogometni Oskari otišli u 
povijest. Umjesto brenda filmske industrije 
promoviran je – trofej Nogometaš!

Promijenio se naziv nagrade, ali ne i njezin 
vlasnik. Hrvatska udruga Nogometni 
sindikat, u suradnji sa Sportskim 
novostima, po peti je puta birala najbolje. I 
po peti puta laureatom je postao kapetan 
hrvatske reprezentacije, Luka Modrić. 
Mogli bismo prigodno parafrazirati 
jednu legendarnu izjavu Garyja Linekera 

(o dominaciji njemačke reprezentacije): 
‘’Svi Hrvati igraju nogomet, ali uvijek Luka 
pobjeđuje’’. 

U određenju za najboljeg  hrvatskog 
nogometaša sudjelovala su 224 igrača 
te 30 trenera Prve HNL. Modrić je dobio 
164 glasa. Iza njega su Perišić s 14 i 
Mandžukić s 10 glasova. Igrač Reala imao 
je i najbolje preporuke. S ‘’kraljevskim 
je klubom’’ osvojio Svjetsko klupsko 
prvenstvo, europski Superkup, Ligu 
prvaka i španjolsku Primeru. Momčad 
Reala ove je sezone ispustila jedino 
pehar Kupa kralja (završio je u vitrinama 
Rakitićeve Barcelone). Modrić je pritom 
proglašen najboljim veznim igračem 
Primere, a uvršten je i u najbolju momčad 

Lige prvaka. Prvi je hrvatski nogometaš 
u povijesti s tri osvojena naslova prvaka 
Europe!

B i la  je  ovo def in i t i vno sezona 
posvemašnje dominacije madridskog 
Reala i Luke Modrića. S nepune 32 godine 
kapetan hrvatske reprezentacije dosegao 
je potpunu igračku zrelost. Modrić 
neprijeporno igra najbolji nogomet u 
karijeri. To zamijećuju i mnoge Lukine 
kolege. Zanimljiva je reakcija Meksikanca 
Javiera Hernandeza na društvenim 
mrežama.
- Dajte mu više tu Zlatnu loptu. Zar ne 
vidite da je najbolji – napisao je Chicharito. 
Na dodjeli Trofeja Nogometaš Modrić nije 
skrivao vlastito ushićenje:
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HUNS-ov TROFEJ 
NOVOG IMENA, ALI 
„STARIH“ NAVIKA 
LOGIKE

- Biti igračem Reala, najvećeg kluba 
u nogometnoj povijesti, poseban je 
osjećaj. Jedini smo klub koji je obranio 
naslov Lige prvaka. To doista može 
jedino Real. Vjerujem da ćemo uspjeh 
ponoviti i iduće sezone. Drago mi je zbog 
‘’Nogometaša’’. Priznanje kolega i trenera 
uvijek ima poseban značaj. Posebno što 
je ostvareno u iznimnoj konkurenciji. 
Većina mojih suigrača u reprezentaciji 
stožerni su igrači uglednih europskih 
klubova – istaknuo je Modrić.
 
Dominatan broj glasova (122) dobio je i 
Franko Andrijašević. Igrač, kojega su se 
odrekli na Poljudu i olako ga otpustili 
iz Maksimira, zvjezdane je trenutke 
karijere doživio – u dresu Rijeke! Posve 
zasluženo, proglašen je najboljim 
nogometašem HNL-a. I ključnim igračem 
u ostvarivanju povijesnih uspjeha Riječana 
– osvajanje prvog prvenstva i ‘’dvostruke 
krune’’. Premda po vokaciji vezni igrač, 
Andrijašević je postigao 16 golova u Prvoj 
HNL, od kojih je većina dobila prefiks – 
prijelomni, odlučujući, pobjednički... 

Zanimljivo, prvi igrač kojega se Rijeka 
‘’riješila’’, odmah po otvaranju prijelaznog 
roka, bio je upravo Andrijašević. Njegove 
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je usluge otkupio belgijski Gent za 4,2 
milijuna eura (i 750.000 eura godišnje 
plaće igraču). 

Tijekom nastupa hrvatske reprezentacije 
na China Cupu (u siječnju), Andrijašević 
je dobio primamljivu ponudu kineskog 
drugoligaša Beijing Enterprisesa. Klub iz 
Pekinga za ‘’nedokazanog je hrvatskog 
reprezentativca’’ nudio Rijeci pet milijuna 
eura. A Andrijaševiću dva milijuna, po 
sezoni (na Rujevici je zarađivao 250.000). 
Predsjednik Rijeke Damir Mišković kazao 
je međutim sudbonosno – NE. Posve je 
izvjesno, bez Andrijaševića, Rijeka ove 
sezone jamačno ne bi postala prvakom 
HNL-a. 

Ipak, čovjek koji je promijenio sustav 
vrijednosti i narušio hijerarhiju u hrvatskom 
klupskom nogometu zove se Matjaž Kek. 
Slovenski je stručnjak proglašen najboljim 
trenerom HNL-a. Od prvoligaških trenera 
i njihovih pomoćnika, Kek je pridobio 17 
glasova, trener Osijeka Zoran Zekić 3, 
dočim su Željko Kopić (Slaven Belupo) i 
Mladen Bartolović (Cibalia) podijelili jedan 
glas. 

Nažalost, trener Rijeke nije osobno 
došao na dodjelu Nogometaša. 
Propustio je relaksirajući nogometni 
doživljaj u jedinstvenom ambijentu 
multifunkcionalnog prostora Laube. Na 

zidarski nedovršenim zidovima interijera 
koji se danas koristi kao galerija, disko 
klub, restaurant... sedimentirala se 
stoljetna patina. I prekrila spoznaju o 
prvotnoj namjeni zdanja, koje je vojsci 
Austro-ugarske monarhije služilo nekoć 
kao konjušnica. Danas ondje dominiraju 
digitalne projekcije i LED rasvjeta.
I Ciceronova misao: o tempora, o mores!

DOBRI ŠPACO I DOBRI 
DUH HNL-a
‘’Dobri duh nogometa’’- medijski 
partner Sportske novosti uz žiri 
HUNS-a, nije imao dvojbi. ‘’Dobrim je 
duhom’’ proglašen Stanko Poklepović, 
prvi pobjednik HNL-a. ‘’Špaco’’ je ušao 
u povijest Prve lige kao trener Hajduka. 
Vodio je i hrvatsku reprezentaciju 
u četiri utakmice (početkom 90-ih) 
dok funkcija izbornika nije postala 
profesionalnom. Još se dvaput vraćao 
na Poljud kao ‘’spasitelj’’, a od hrvatskih 
je prvoligaša trenirao i momčadi 
Dubrovnika, odnosno Osijeka. 

PRVI PUT NAJ HAKLER, 
NOVAK UVJERLJIV
Zagrebački Nacional godinama već 
dominira u hrvatskom futsalu. Stoga 
nikoga nije posebno iznenadila 
činjenica da su se u konkurenciji 
najboljih ‘’haklera’’ našla čak trojica 
igrača Nacionala. Najbolj im je 
proglašen kapetan momčadi, Tihomir 
Novak (58 glasova). Drugi je slovenski 
reprezentativac Kristjan Čujec (20), 
dok je Franco Jelovčić (17) treći. 

L J E P Š A  S T R A N A 
SUDAČKE PRIČE
I treću sezonu uzastopno najboljim 
sucem Prve HNL proglašen je 
Bruno Marić. Upravo je ove sezone 
daruvarski sudac proživio najteže 
sekvence nogometne karijere: u 
Stobreču je doživio huliganski napad 
u restaurantu, usred ručka. Stoga mu 
je nagrada, koju je kreiralo mnijenje 
igrača i trenera Prve HNL, svojevrsna 
potpora.  Marić je dobio čak 90 glasova. 
Drugi je Osječanin Ante Vučemilović-
Šimunović (38), a treći riječki sudac 
Ivan Bebek (19). 

SUBAŠIĆ BROJ JEDAN, 
GOLMAN I ČOVJEK 
U povijesti francuskog nogometa 
svega su dvojica stranih vratara 
proglašeni najboljima. Jedan od njih 
je Zadranin Danijel Subašić. Razložno, 
prvi je vratar hrvatske reprezentacije 
proglašen najboljim i u nadmetanju za 
trofej Nogometaš. Osvojio je rekordnih 
175 glasova, ispred Livakovića (17) i 
Kalinića (15). 
Simbolično, statuu pobjednika primio 
je iz ruku direktora NK Zadar Svetka 
Ćustića, oca svog tragično preminulog 
prijatelja, Hrvoja. Cijelu sezonu, ‘’Suba’’ 
je ispod dresa nosio majicu s likom 
Hrvoja Ćustića, a otkrio ga je tek pri 
proslavi naslova prvaka Francuske. 
To je ujedno i prvi trofej u karijeri 
32-godišnjeg vratara Monaca. 

I TRAVA IZ RIJEKE JE NAJBOLJA
Po prvi puta, od ove godine, nagrada Nogometaš dodjeljuje 
se neizravnom akteru natjecanja u Prvoj HNL. Neživom 
subjektu. Igrači i treneri HNL-a dobili su naime prigodu 
glasovati – za najbolji travnjak. Kao i u borbi za bodove, 
pobijedili su Riječani. Njihov je travnati pokrov na Rujevici 
dobio čak 116 glasova. Status ‘’prvih pratilja’’ dobili su 
travnjaci na Maksimiru (46), odnosno Poljudu (14).  

NAJBOLJA MOMČAD, U OBJE 
VARIJANTE
Odabir najbolje momčadi Prve HNL protekao je u potpunoj 
dominaciji nogometaša Rijeke. Njihovu natjecateljsku 
moć osjetili su i valorizirali nogometaši ostalih hrvatskih 
prvoligaša. Stoga su čak šestoricu igrača Rijeke uvrstili 
među 11 najboljih. 
U momčadi sezone su: Dominik Livaković (Dinamo, 104 
glasa) – Stefan Ristovski (Rijeka, 171), Marko Lešković 
(Dinamo, 59), Josip Elez (Rijeka, 86), Borna Barišić (Osijek, 
117) – Filip Bradarić (Rijeka, 101), Josip Mišić (Rijeka, 85) – 
El Arabi Hilal Soudani (Dinamo, 134), Franko Andrijašević 
(Rijeka, 164), Mario Gavranović (Rijeka, 67) – Marko Futacs 
(Hajduk, 89). 

VELIKA KONKURENCIJA 
JE ZNAK BOGASTVA 
KATEGORIJE MLADIH
Najveća dvojba, odnosno neizvjesnost 
pri zbrajanju glasova, pojavila se 
kod izbora najveće nade HNL-a. 
Naposljetku, trofej Nogometaš za 
najboljeg mladog igrača pripao 
je  19-godišn jem p laymakeru 
Lokomotive, Lovri Majeru. On je, u 
konačnici, dobio 51 glas. Dva više od 
dinamovca, Ante Ćorića. Treći je bio 
hajdukovac Nikola Vlašić (24 glasa). 
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Ove godine HUNS je organizirao 
peti Kamp za igrače bez ugovora. 
Započeo je 21. i trajao do 30. 

lipnja,  kada je službeno započeo prvi 
regionalni FIFPro/HUNS turnir „Hrvatska 
2017“. Natjecanje je zaključeno 2. srpnja 

i potvrdio se kao kruna završetka Kampa. 
Igrači su bili smješteni u hotelu The 
Westin Zagreb. Imali su osiguranu 
sportsku prehranu i opremu koju im 
je organizirao Nogometni sindikat uz 
pokroviteljstvo FIFPro-a. Treninzi su se 
svakodnevno održavali na terenu NK 
Kustošije, a pod budnim okom stručnog 
stožera. Kao glavni trener radio je Ivica 
Landeka, uz pomoćnike Igora Štroka i 
Luku Karatovića, kondicijske trenere 
Domagoja Penave i Marka Kikića, 
fizioterapeuta Zlatka Lozera i team 
menadžera Sandra Šoronde. 

Od igrača su ove godine bili s nama na 
Kampu Miroslav Koprić, Hrvoje Ćubić, 
Darko Mišić, Ilija Radovac, Marko 
Perković, Ivan Ljubičić, Josip Vuković, 
Ante Sršen, Marjan Tripunović, Matija 
Dvorneković, Bruno Boban, Tomislav 

Ivičić, Miro Slavica, Luka Batur, Domagoj 
Krajačić, Matija Špičić, Marko Puklin i 
Marko Ristovski.

Na terenu Kustošije oni su 27. Lipnja, od 
18:30 sati odigrali prijateljsku utakmicu 

s novim prvoligašem Rudešom, a koja je 
završila rezultatom 3:0 u korist tog kluba. 
Hrvoje Spahija, Leonard Mesarić, Mario 
Brlečić, Dominik Picak i Mario Sačer 
samo su neki od igrača koji su upravo 
uz pomoć Nogometnog sindikata nakon 
odrađenog Kampa pronašli angažman 
u novom klubu. Čak 90% igrača koji 
sudjeluju na Kampu, uspijevaju na takav 
način zaraditi novi ugovor. Svi zajedno 
maksimalno iskoriste priliku kako bi kroz 
rad u Kampu održali formu, pokazali svoj 
potencijal te se izborili za novu priliku u 
nekom klubu. 

ODRŽAN PETI KAMP HUNS-a ZA IGRAČE BEZ UGOVORA

SVAKE GODINE
SVE BOLJI EFEKTI 
KAMPA
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Lijek je u nAmA – 45 NOVIH ČLANOVA HRVATSKOG REGISTRA 
DOBROVOLJNIH DARIVATELJA KRVOTVORNIH MATIČNIH STANICA

FORZA
NIKOLA! 

Teška zdravstvena situacija našeg 
bivšeg nogometnog 
reprezentativca Nikole 

Pokrivača dirnula je mnoga srca. U 
utorak, 13. lipnja, u suradnji sa 
Zakladom Ana Rukavina i Facebook 
stranicom Nogometne ikone održana 
je druga po redu akcija upisa u Hrvatski 
registar u prostorijama Sindikata.

Ova akcija pokrenuta je u rekordno 
kratkom vremenskom periodu. Naime, 
Nikola je obolio od Hodgkinovog 
limfoma kojemu je za liječenje 
potrebna transplantacija koštane srži. 
Mnogi oboljeli, zajedno s Nikolom, 
čekaju svog podudarnog darivatelja. 

Tako se Hrvatskom registru 
dobrovoljnih darivatelja krvotvornih 
matičnih stanica pridružilo ukupno 
45 potencijalnih darivatelja. Drago 
nam je bilo vidjeti sva ta lica koja su se 
odazvala pozivu da pomognu Nikoli. 

Upis u Hrvatski registar nije moguć 
ciljano za određenu oboljelu osobu, 
već upisom povećavate šansu za 
ozdravljenje svim oboljelim osobama 
diljem svijeta. Upisom u Hrvatski 
registar, kojem mogu pristupiti 
svi zdravi građani od 18 do 40 
godina starosti, povećava se šansa 
za ozdravljenje teško oboljelim 
osobama od akutnog i kroničnog 
oblika leukemije te bolesnika s teškim 
oštećenjem koštane srži diljem svijeta. 
Proces upisa obuhvaća popunjavanje 
pristupnice i zdravstvenog upitnika te 
davanje uzorka krvi za HLA tipizaciju 
kojim se utvrđuju antigeni tkivne 
snošljivosti.

Hvala suorganizatorima na pomoći, 
a najviše hvala našim potencijalnim 
darivateljima na spremnosti da daju dio 
sebe za oboljele osobe. 

Pod pokroviteljstvom Središnjeg 
državnog ureda za sport, Pravni 
fakultet u Rijeci u suradnji s 

mnogobrojnim partnerima, između 
ostaloga sa HNS-om, Nogometnim 
sindikatom i NK Rijekom, organizirao je 
Treći riječki dan sportskog prava – O 
pravnom okviru u nogometu, dana 27. 
travnja 2017. godine. Riječ je o jednom 
od najuglednijih skupova sportskog prava 
koji se održava ove godine. Seminar/skup 
je namijenjen odvjetnicima, odvjetničkim 
vježbenicima, studentima, pravnicima 
praktičarima te ljubiteljima sporta. 

Na seminaru se govorilo o nogometnom 
pravnom okviru iz različitih aspekata, a 
teme o kojima je još bilo riječi su: status 

igrača, praksa Arbitražnog suda HNS-a, 
sustav licenciranja i pristup novim 
oblicima reguliranja.  

Ispred Nogometnog sindikata na 
seminaru su sudjelovali: Dario Šimić, 
predsjednik HUNS-a i Mario Jurić, glavni 
tajnik te HUNS-ov odvjetnik, Tomislav 
Kasalo na temu: FIFA i CAS „Doping“ 
slučaj Ademi, govoreći iz aspekta obrane 
kao dio Ademijevog pravnog tima.

Na dvodnevnom zasjedanju, 16. i 
17. svibnja ove godine, 37 država 
članica FIFPro-a okupile su se 

povodom FIFPro-ovog Europskog 
kongresa. Rad ovogodišnjeg kongresa 
pokazao se iznimno produktivnim. 
U ime Nogometnog sindikata kongresu 
su nazočili glavni tajnik Mario Jurić i član 
Izvršnog odbora, Miroslav Jurić. 

Glavna okosnica ovog Kongresa bila su 
hitna pitanja i problematika koju je nužno 
riješiti u korist statusa nogometaša, a 
tiču se sljedećih aktualnosti: borba za 
prava igrača i sklapanje Sporazuma o 
minimalnim uvjetima svakog ugovora, 
potom ukidanje naknada za prijenos 
ugovora, uklanjanje ograničenja u visini 
plaća i pristup nacionalnim sudovima.   

Pravo Na što UČiNkovitije 
sPortsko Pravo

strategija BorBe za 
Prava igraČa

TREĆI RIJEČKI DAN SPORTSKOG PRAVA NA PRAVNOM 
FAKULTETU SVEUČILIŠTA U RIJECI

EUROPSKI KONGRES FIFPRO-a NA MALTI
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temelju svih informacija o potencijalnom 
korisniku kredita.

Ukoliko je potreban jamac, on može biti 
pojedinac, institucija ili neko drugo tijelo 
koje zajedno s korisnikom klijenta jamči 
banci redovitu otplatu kredita. Banka, 
u slučaju kada korisnik kredita nije u 
mogućnosti vršiti otplatu, ima pravo to 
zahtijevati od jamca. Dakle, jamac je 
zapravo instrumet osiguranja i ne utječe 
na kreditnu sposobnost korisnika kredita.

Ukoliko banka procijeni da klijent 
(korisnik kredita) nije kreditno sposoban 
ili njegova kreditna sposobnost nije 
dovoljna za odobravanje kredita, banka 
nudi mogućnost da se uzme sudužnik. 
Sudužnik dakle, isto kao i jamac jamči 
da će kreditnu obavezu preuzeti na sebe 
ukoliko to više korisnik kredita ne bude u 
mogućnosti. Ujedno, to je osoba koja je u 
slučaju neplaćanja rate kredita od strane 
korisnika kredita, prva na redu za naplatu 
rate kredita.

koliko je važna kamatna stopa 
stambenog kredita? 
Osnovna kamata kredita, tzv. nominalna 
kamatna stopa (NKS) koju plaćate na 
iznos kredita, nije pravi pokazatelj troška 
kredita, zbog toga što ne uključuje 
troškove osiguranja, naknada, roka 

otplate kredita te ostale troškove koji se 
javljaju tijekom otplate kredita.

Kamata koja je važan pokazatelj realnog 
troška kredita zove se efektivna kamatna 
stopa (EKS). Odnosi se na jedan od 
najvažnijih kriterija prilikom procjene 
isplativosti kredita. U sebi uključuje 
sve naknade i provizije koje se plaćaju 
banci za odobreni kredit. Međutim, 
ona ne objedinjuje troškove poput 
javnobilježničke naknade, troškove 
instrumenata osiguranja i slično. Važno 
je napomenuti kako se EKS smanjuje 
ukoliko raste rok otplate kredita i da je 
usporediva kod različitih banaka.

Što znači promjenjiva, a što fiksna 
kamatna stopa?
Postoje dvije vrste kamatnih stopa: 
promjenjiva (varijabilna) i fiksna.

Promjenj iva   kamatna stopa 
podrazumijeva da je visina kamatne stope 
podložna izmjenama tijekom trajanja 
kredita. Kamatna stopa sastavljena je 
od fiksnog dijela (fiksni dio promjenjive 
kamatne stope je određeni broj postotnih 
poena koji se ne mijenja za cijelo 
vrijeme otplate kredita) i promjenjivog 
(promjenjivi, tj. varijabilni dio promjenjive 
kamatne stope). 

Fiksna kamatna stopa je jedinstvena 
nepromjenjiva kamatna stopa za 
cjelokupno trajanje ugovora o kreditu.

Što je valutna klauzula i zašto je ona 
važna?
Valutna klauzula je instrument zaštite 
kojom se iznos neke ugovorene 
veličine veže uz tečaj strane valute, a u 
ugovorima s kreditnom institucijom znači 
da se odobreni iznos (kredit) tijekom 
ugovornog odnosa korigira za promjenu 

vrijednosti tečaja strane valute (uz koju 
je valutna klauzula vezana) u odnosu na 
domaću valutu.

Što se tiče bankarskih naknada,  
razlikujemo jednokratne i mjesečne 
naknade .  jednokratna naknada 
izražena je u postotku, računa 
se na cjelokupan iznos kredita te 
podrazumijeva troškove banke 
koji  nastaju obradom potrebne 
dokumentacije. Mjesečne naknade su 
često izražene u apsolutnom iznosu, a 
odnose se na troškove vođenja računa.

I za kraj, na financijskom tržištu niste 
sami. Prije odluke o stambenom 
kreditu ili bilo koje druge odluke koja 
se tiče osobnih financija, mudro bi bilo 
posavjetovati se s nezavisnim savjetnikom 
za osobne financije jer on ima financijsku 
sposobnost zahvaljujući kojoj ćete mirnije 
donositi sve svoje financijske odluke na 
sve složenijem financijskom tržištu.

Bojan kovačević
Nezavisan savjetnik za osobne financije, 
tel: 091/1609090
email: bojan.kovacevic@consultant.com

S ponosom možemo kazati da smo ove 
godine imali najveći broj prijavljenih 
sportaša u želji da se obrazuju tijekom ili 
po završetku svoje nogometne karijere. 
Od ukupno 17 prijavljenih kandidata ove 
godine, njih osmorica su upisali studij, a 
četvorica još čekaju rješenje o upisu. Svi 
prijavljeni uspješno su položili prijemni 
i zadovoljili na testiranju poznavanja 
engleskog jezika. Napomenimo još samo 
da Sindikat osigurava svojim članovima 
studiranje na UCN studiju u Danskoj 
(studij sportskog menadžmenta) po 
povlaštenoj cijeni u iznosu od 300 eura 
za sve tri godine, dok jedna godina 
studija košta čak 8400 eura. Iz godine u 
godinu, mnogi naši nogometaši, ali i drugi 
profesionalni sportaši su prepoznali ovu 
jedinstvenu priliku i odlučili je prihvatiti 
kako bi tako osigurali svoju budućnost. 

Ove gOdine uPisALi su se: 

1. Ivan Herceg
2. Vedran Jugović
3. Mislav Leko
4. Aljoša Vojnović
5. Filip Dangubić
6. Andrej Simunec
7. Zvonimir Mikulić
8. Mario Carević

A kOnAčnu OdLuku O uPisu
čekAju jOŠ: 

1. Zoran Arsenić
2. Hrvoje Ćubić
3. Marko Perković
4. Miroslav Ljoljić

NOgOmetNI 
sINdIkat 
PONOsaN Na 
NOvI brOj 
uPIsaNIh 
studeNta

UCN STUDIJ U DANSKOJ

Lokacija savršeno odgovara Vašim 
željama. Veličina i cijena 
nekretnine Vam odgovaraju. 

Zadovoljni ste! Međutim ne znate na 
što sve treba obratiti pažnju prije same 
odluke o stambenom kreditu? Sada više 
ne morate brinuti.

kroz nekoliko savjeta, nezavisan 
savjetnik za osobne financije, Bojan 
kovačević, objasnit će vam na što 
sve morate obratiti pažnju kako biste 
stambenim kreditom došli do željene 
nekretnine. 

Stambeni kredit odobrava se uz 
upis hipoteke, odnosno založnog 
prava banke, na nekretninu. Založna 
nekretnina najčešće može biti stan 
ili kuća čija se kupnja financira iz 
stambenog kredita, ali može biti i 
neka druga zamjenska nekretnina 
odgovarajuće vrijednosti.

stambeni  kredit  predstavl ja 
oblik namjenskog kredita te se 
novčana sredstva odobrenog 
kredita doznačuju u korist računa 
prodavatelja nekretnine, u većini 
slučajeva troškove obrade i osiguranja 
kredita podmiruje sam kupac, 
odnosno korisnik kredita, vlastitim 
sredstvima.

Stambeni kredit je dugotrajna kreditna 

obvezu koja se može ugovoriti na 
mkasimalni rok otplate do 30 godina. 
Danas se stambeni krediti mogu 
ugovoriti uz fiksnu ili promjenjivu 
kamatnu stopu: u kunama ili uz valutnu 
klauzulu. Odabir otplate može biti u 
mjesečnim anuitetima ili ratama. Može 
se realizirati preko stambene štedionice 
ili banke. 

Prije odobravanja kredita potrebna je 
osnovna dokumentacija.

Kli jent je obavezan predočiti 
osobnu iskaznicu, OIB te kompletnu 
dokumentaciju poslodavca kojom 
dokazuje svoju kreditnu sposobnost, 
a uz navedene osobne identifikacijske 
dokumente i osobne podatke, svaka 
banka zadržava pravo zatražiti i 
dodatnu dokumentaciju koju je klijent 
obavezan predočiti i dostaviti banci.

Što se tiče statusa klijenta i pogodnosti 
vezanih za ist i ,  svaka banka 
pojedinačno definira status klijenta. 
Općenito, klijent je fizička ili pravna 
osoba koja ima otvoren račun u banci 
te vrši svoj platni promet preko tog 
računa. U većini slučajeva klijentima 
banke se odobrava više pogodnosti 
(niža nominalna kamatna stopa, niža 
jednokratna naknada, mogućnost 
podizanja kredita na duži vremenski 
rok) nego što je to slučaj sa korisnicima 
koji nisu klijenti banke.

izbor poslovne banke, a time i modela 
stambenog kredita u velikoj je mjeri 
određen kreditnom sposobnošću 
budućeg korisnika kredita.

kreditna sposobnost se utvrđuje se na 
temelju analize prethodnih kreditnih 
odnosa banke i tražitelja zajma, kao i na 

ŽelIte kuPItI 
NOvI staN IlI 
kuću, a Ne zNate 
Odakle POčetI?

DONIJELI STE ODLUKU RIJEŠITI 
STAMBENO PITANJE?

VAŽNO: Razlika između sudužnika 
i jamca je u tome što sudužnik 
povećava kreditnu sposobnost 
korisnika kredita.

VAŽNO: Treba napomenuti da 
banke u određenim slučajevima 
na odobravaju određenu osobu 
kao jamca ukoliko je član obitelji ili 
zaposlenik istog poslovnog subjekta 
kao i korisnik kredita.

VAŽNO: S obzirom na to da valutna 
klauzula u ugovorima o kreditu može 
znatno utjecati na promjenu iznosa 
vaše obveze koju plaćate pri njezinu 
dospijeću, o tome je potrebno voditi 
računa i pri utvrđivanju samog iznosa 
kredita koji se ugovara s valutnom 
klauzulom jer i neznatno naknadno 
povećanje iznosa Vaše obveze, kao 
posljedica povećanja vrijednosti 
tečaja strane valute, može utjecati 
na smanjenu mogućnost redovitoga 
izmirivanja ugovorenih obveza. 



Od 30. lipnja do 2. srpnja Hrvatska udruga 
„Nogometni sindikat“ bila je domaćin 
FIFPro/HUNS turnira „Hrvatska 2017.“, koji 
je održan na Hitrec-Kacian stadionu. Riječ 
je o regionalnom turniru na kojem su uz 
Hrvatsku, sudjelovale i Crna Gora, Slovenija i 
Srbija pod pokroviteljstvom FIFPro-a, a sve s 
namjerom da uz promociju nogometa i fair-
play igre, omogući profesionalnim igračima 
koji su trenutno u potrazi za klubom, da 
pronađu angažman. Ovaj turnir ujedno je 
i svojevrsna kruna Kampu za igrače bez 
profesionalnog ugovora koji se od 21. do 30. 
lipnja održavao na terenu NK Kustošije. 

Sudionici finalne utakmice na samom su 
njenom početku promovirali akciju: Pokaži 
rasizmu crveni karton. 
Ovom prilikom želimo zahvaliti još jednom 
svima koji su sudjelovali na ovom turniru 
koji je uistinu prošao u nadasve pozitivnoj 
sportskoj atmosferi koja je uz dobru igru 
imala naglasak upravo na igračima bez 
ugovora i pronalasku novog angažmanu.

završIO FIFPrO/huNs 
turNIr „hrvatska 2017.“ 

PObjedOm hrvatske 
usPješNIjIm IzvOđeNjem 

jedaNaesteraca

14 15

PriznAnjA

nAjBOLji vrAtAr turnirA:
MIROSLAV KOPRIĆ (HUNS)

nAjBOLji strijeLAc turnirA:
TROFEJ DIJELE EDIN ADEMOVIĆ (SPFN)
I MIRO SLAVICA (HUNS)- Svaki postigao 
2 gola

nAjBOLji igrAč turnirA:
MATIJA ŠPIČIĆ (HUNS)

POredAk

1. HRVATSKA

2. CRNA GORA

3. SRBIJA

4. SLOVENIJA

utAkmice

10:00 PRVA POLUFINALNA UTAKMICA

(SPFCG) crnA gOrA – (SPFN) srBijA 2:0

11:30 DRUGA POLUFINALNA UTAKMICA

(SPINS) sLOvenijA – (HUNS) HrvAtskA 0:3

17:00 UTAKMICA ZA 3. MJESTO

(SPINS) sLOvenijA – (SPFN) srBijA 1:2

18:30 FINALNA UTAKMICA 

(SPFCG) crnA gOrA – (HUNS) HrvAtskA 1:1*

*u regularnom dijelu, Hrvatska pobijedila nakon boljeg izvođenja jedanaesteraca

SPF
CG

crnA gOrA

srBijA

sLOvenijA

HrvAtskA
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Uz sadašNje i Bivše 
NogometNe rePrezeNtativce, 

Podržali smo rad 
UDRUGE HUREKA

16

Hrvatski nogometni reprezentativci 
Luka Modrić, Mateo Kovačić i 
Danijel Subašić, kao i umirovljeni 

profesionalni nogometaši Dario Šimić, 
Mario Jurić te Mario Stanić, prepoznali su 
rad udruge HUREKA, važnost ovog 
projekta i odlučili dati mu podršku. 

HUREKA, hrvatska udruga koja promiče 
uvođenje rane edukacije, u suradnji s 
Nogometnim sindikatom, pokrenula 
je crowdfunding kampanju s ciljem 
prikupljanja sredstava za razvoj HIPER 
programa, interaktivnog softvera za ranu 
edukaciju i razvoj djece u Hrvatskoj. S 
obzirom na to da u Hrvatskoj takav softver, 
kao ni program rane edukacije ne postoji, 
izuzetno je bitno djeci osigurati kvalitetne 
temelje za učenje i napredovanje već od 
najranije dobi, a djeci s neurorazvojnim 
poremećajima pružit će uspješan početak 
i sigurniju budućnost.

Što je to rana edukacija?
Rana edukacija namijenjena je svakom 
djetetu, a taj termin se koristi kako bi 
se njime opisao neki oblik programa 
stvorenog u svrhu edukacije djece u 
periodu od rođenja do polaska u školu. 
Razlike u metodologiji i sadržaju programa 
rane edukacije mogu varirati od države do 
države ili čak od jedne do druge institucije 

unutar iste države. Program rane edukacije 
može se provoditi u krugu obitelji ili u 
sklopu odgojno-obrazovnih ustanova. 
Takvi programi uglavnom se provode 
kroz različita softverska rješenja i bazirani 
su tako da se djetetu u kratkom vremenu 
tijekom dana, osigura pristup širokom 
spektru novih spoznaja. Optimalno 
vrijeme za uključivanje u ranu edukaciju je 
od  4. mjeseca starosti djeteta do polaska 
u školu jer je to period kada dijete pamti 
nevjerojatnom brzinom i „upija poput 
spužve“. U toj dobi djeca imaju nevjerojatnu 
količinu energije i želju za učenjem. Djeca 
uključena u programe rane edukacije 
imaju viši IQ od svojih vršnjaka, bogatiju 
opću kulturu i naprednije komunikacijske 
vještina u odnosu na ostalu djecu. Djeca 
vjeruju da je učenje jedna od najzabavnijih 
igara koja postoji, sve dok ih mi ili sustav 
ne uvjerimo u suprotno.

Rana edukacija kod djece s neurorazvojnim 
poteškoćama 
Programi rane edukacije unatrag nekoliko 
desetljeća omogućili su da desetine tisuća 
djece u svijetu s različitim dijagnozama 
završe fakultete.  Pravovremeno 
uključivanje, angažman roditelja i podrška 
društva ključ su njihovog uspjeha. Ako 
ste i vi roditelj djeteta s neurorazvojnim 
poteškoćama javite se udruzi HUREKA gdje 

će vam pružiti sve potrebne informacije i 
podršku kako bi vaše dijete dobilo priliku 
za normalan život. 

Što je HiPer softer? 
Hrvatski interaktivni program za edukaciju 
i razvoj (HIPER) je revolucionarni softver 
s multidisciplinarnim pristupom u učenju. 
Praktičan i interaktivan program koji 
roditelje i djecu sam vodi kroz edukaciju. 
Omogućuje roditeljima da samostalno za 
manje od 10 minuta dnevno zadovolje 
visoke ciljeve postavljene suvremenim 
programima rane edukacije. Također, 
prilagođen je stručnim djelatnicima koji 
ga lako mogu uklopiti u formalni program 
vrtića i drugih odgojno-obrazovnih 
ustanova.  Djeci je neizmjerno zabavan, a 
odraslima jednostavan za upotrebu putem 
računala ili tableta. Program je podijeljen 
u 6 modula te se početni modul odabire 
u skladu s djetetovim razvojem i starosti.

Uključite se i vi u pokrenutu crowdfunding 
kampanju za razvoj softvera i centra rane 
edukacije u Hrvatskoj i već za iznos jedne 
kave možete doprinijeti boljoj budućnosti 
naše djece.
Donaciju je moguće uplatiti i na račun 
udruge
IBAN: HR9024840081135021434
(Raiffeisen banka Hrvatska).
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PREDSTAVLJAMO – MATEJA ANDRLIĆ, NOGOMETAŠICA 
IZ OSIJEKA, NAJBOLJI STRIJELAC LIGE

tko je mateja Andrlić?
Mateja je 23-ogodišnja cura koja dolazi 
iz Sirača, mjesta kraj Daruvara. Kao 
mala sam se većinu vremena igrala sa 
braćom i dečkima iz ulice te sam tako s 
vremenom zavoljela nogomet. Tako da 
je dosadašnji tijek mog života i logičan 
slijed tih događaja.

kad si započela s igranjem nogometa i 
gdje si sve igrala?
Prvi put sam se učlanila u klub s devet 
godina. To mi je jedan od najljepših 
poklona koji sam dobila od svojih 
roditelja. Igrala sam za mlađe pionire NK 
Sirač do svoje četrnaeste. Nakon toga 
sam prvi put zaigrala žensku nogometnu 
ligu i to u klubu ŽNK Ždralovi. U tom 
klubu sam provela godinu dana i nakon 
toga sam počela igrati za kadetkinje ŽNK 
Agram. Bližio se početak srednje škole te 
sam se morala odlučiti gdje ću ju upisati. 
U tom razdoblju me kontaktirao ŽNK 
Osijek, a budući da su one dugogodišnje 
prvakinje Hrvatske, bila sam polaskana 
i željna izazova. Velike dileme više nije 
bilo. Od 2008. godine sam igračica ŽNK 
Osijeka gdje i danas igram.

Što je potrebno da bi se popravilo 
trenutno stanje u ženskom nogometu? 
Da bi stanje u ženskom nogometu bilo 
iole približno inozemnom, potrebno 
je raditi s mlađim uzrastima. Mlađe 
kategorije treba pravilno usmjeravati 
te učiti dobrim i kvalitetnim sportskim 
navikama. Znam po sebi koliko mi je 

značilo što sam prošla uzraste od pionira 
pa sve do kadeta, doduše sa dečkima, 
ali to mi je samo pomoglo u daljnjem 
razvoju jer sam naučena susretati se i 
boriti sa konstitucijski jačima od sebe.
To bi trebao biti prvi korak, iako su se 
neke stvari kod nas već počele odvijati 
na bolje. Mišljenja sam kako ima još puno 
mjesta za napredak. Sponzori su također 
stvar nečije dobre volje i snalaženja 
pojedinca, odnosno uprave kluba, ali 
ako bismo imali kvalitetu i kvantitetu 
u sportskim centrima, zasigurno bi se 
netko zainteresirao te hrabro ušao u 
projekt.

čime bi  on postao popularni j i 
gledateljima?
Na popularnost i ne možemo toliko 
utjecati jer kod nas u Hrvatskoj kad 
spomeneš ženski nogomet, svi samo 
odmahuju rukom jer su upoznati sa 
stanjem lige i kako nam već dugo 
vremena nije nitko pružio otpor vrijedan 
gledanja, a kamo li parirao. Liga prvaka 
je kod nas jedino natjecanje koje privlači 
pristojan broj ljudi. To su utakmice u 
kojima smo mi u podređenom položaju 
pa samim time je ishod utakmice 
neizvjestan i zanimljiv publici.

Što te najviše motivira u bavljenju ovim 
sportom?
Svaki sportaš koji se bavi sportom 
trebao bi biti svjestan svojih kvaliteta 
i nedostataka. Kvaliteta, odnosno 
saznanje da si u nečemu dobar, treba ti 

dati samopouzdanje u treniranju istog, 
a nedostaci su za mene motivacija koja 
me svakodnevno tjera na napredak i 
poboljšanje. Ako ti to nije dovoljan motiv 
u ovom sportu, imaš suigrače koji te 
natjeraju da daš više nego što misliš da 
možeš.

Proglašena si najboljim strijelcem s 
ukupno 39 golova u 17 utakmica. kakav 
je to osjećaj? 
To što sam ove godine najbolji strijelac 
lige prvenstveno moram zahvaliti svojim 
suigračicama i treneru jer bez njih to 
ne bi bilo moguće. A s obzirom da 

RAD I TRUD 
UVIJEK SE 
ISPLATE
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igram u najboljem klubu u Hrvatskoj i s 
najboljim igračicama to i nije bilo tako 
teško. Naravno da mi je drago, ali to mi je 
samo još jedan motiv da sljedeće sezone 
budem još bolja.

7. koji savjet bi dala djevojkama 
(djevojčicama) koje razmišljaju tek o 
igranju nogometa?
Svakoj djevojčici koja se želi baviti 
nogometom poručila bih da budu 
ustrajne i strpljive jer će se njihov trud 
i rad na kraju isplatiti. Bit će teško, to 
je sigurno, ali svaki uspjeh ima svoje 
uspone i padove i s tim će se morati na 

kraju znati nositi. Trebaju vjerovati u sebe 
i svoje sposobnosti, ne dozvoliti kome 
da okalja nešto tako lijepo u njihovom 
životu kao što je nogomet. Svjesni smo 
gdje živimo, koliko ima problema koji 
nas prate u ovom sportu, ali prepreke 
su dio života zbog kojih odustajemo ili 
izađemo još jači. 
Zato bih poručila svim trenutnim i 
potencijalnim nogometašicama da neće 
uvijek sve biti idealno, da se moraju znati 
katkad osloniti samo na sebe jer na kraju 
smo mi te koje odlučujemo same o sebi.

na koje nogometne uspjehe si posebno 
ponosna?
Prvo priznanje koje sam dobila kao 
igračica bilo je dok sam igrala za ŽNK 
Agram. Tada sam na kadetskoj završnici 
bila proglašena najboljom igračicom 
Hrvatske u toj kategoriji. Nakon toga sam 
sa ŽNK Osijekom osvojila jedanaestu 
uzastopnu dvostruku krunu. Ponosna 
sam i na osvojeni premijerni turnir 
Kutija šibica. Najveći uspjeh s klubom 
bio je 2014. godine kad smo prošli u 
šesnaestinu finala lige prvaka. Nažalost, 
dalje nismo imali sreće. Posebno ću 
pamtiti i svoj prvi gol za A reprezentaciju 
u kvalifikacijama za EURO 2017 protiv 
Turske kada smo ih pobijedili 3:0. 

kakva je uloga obrazovanja u tvom 
životu? često se stiče dojam da djevojke 
odustaju od nogometa radi školovanja. 
Nogomet u Hrvatskoj nije nešto od čega 
se može živjeti, stoga dosta igračica 

radi ili studira u isto vrijeme. Teško je 
uskladiti jedno s drugim, zato dosta cura 
nerijetko izbiva sa pojedinih utakmica jer 
im je posao primaran. Naš klub, kako bi 
spriječio takve probleme, sklapa ugovore 
koje ti omogućuju normalan život stoga 
sam napravila pauzu od fakulteta i 
odlučila se posvetiti samo nogometu.

tvoj uzor je…?
Jedini uzor u nogometu mi je Ronaldinho 
jer je bila uživancija gledati ga kako 
igra nogomet. S tolikom lakoćom i 
osmijehom na licu ne možete ostati 
ravnodušni. Zbog njega pokušavam 
uživati u svakom trenutku provedenom 
na terenu.

da nisi nogometašica, bila bi … ?
Da nisam nogometašica ne znam 
što bih drugo bila jer mislim da na to 
pitanje ne mogu odgovoriti. Ne mogu 
zamisliti da radim išta drugo osim igranja 
nogometa i trenutno ne želim razmišljati 
o ničemu drugom. Još sam mlada pa 
imam vremena razmišljati o budućnosti.

koji  su tvoj i  planovi  za bl isku 
budućnost?
Kao što sam već rekla ne razmišljam još o 
budućnosti jer se nadam da ću još dugo 
godina igrati nogomet. Ali normalno da 
bih se jednog dana htjela zaposliti te biti 
ponosna na svoja postignuta ostvarenja.  
Jedino o čemu trenutno razmišljam jest 
proći ligu prvaka i kvalificirati se među 
32 najbolje ekipe Europe. 



povijesno slavlje splitskog kluba. Unatoč 
promašaju, Dinamo je kupio Roga u 
rekordnom transferu HNL-a (četiri 
milijuna eura)!

Dobra poslovnja suradnja Dinama i Splita 
registrirana je i uoči prošlog prvenstva. U 
ljetnom prijelaznom roku iz Parka mladeži 
se prema Maksimiru zaputila kompletna 
uža obrana ‘’crvenih’’: vratar Zagorac te 
stoperi Majstorović i Rrahmani. Pokazalo 
se međutim kako niti pokušaj Dinamovog 
spašavanja Splita, odnosno prodaja  
najvrjednijih eksponata iz Parka mladeži 
nije uspjela sanirati novčane dubioze 
‘’radničkog kluba’’. 

A glas o financijskim problemima 
vlasnika RNK Split pročuo se sve do 
Kine. Početkom godine kineski je kapital 

pokazao zanimanje ući u vlasničku 
strukturu kluba, no braća Žužul takvu 
su mogućnost brzo otklonili.  

Iako mnogi sumnjaju u revitalizaciju i skori 
oporavak Splita, jedinstveni je zaključak: 
ovo nije najveća kriza niti ugroza kluba iz 
Parka mladeži. U dugoj povijesti, klub je 
nekoliko puta -’’nestajao’’. Da bi se potom 
iznova pojavljivao...

Godinu dana nakon utemeljenja 
Hajduka, u splitskom je Velom Varošu 
1912. registriran – Anarh! Osnovali su ga 
učenici Muške zanatske škole, očigledno 
‘’zadojeni’’ idejom anarhizma. Poradi 
svojih, uvijek kontraških stavova, u Anarhu 
su odbili izvjesiti austro-ugarsku zastavu 
sa crnim florom nakon sarajevskog 
atentata, 1914. Shodno tomu, vlasti su 
klub raspustile. 

RNK Anarh obnovljen je pet godina 
kasnije. Ali, ne zadugo. Zbog incidenata 
u susretima s Hajdukom, Anarhu je 
zabranjen rad. Čelnici kluba međutim 
osnivaju NK Jug (koji 1920. postaje 
prvakom Dalmacije). Poslije sukoba sa 
splitskom Orjunom i Jugu je zabranjen 
rad. Osnovana je Slavija... Niti ta 
priča nije dugo potrajala. Formiran je 
novi klub (s istim ljudima): NK Borac. 
Međutim objavom šestosiječanjske 
diktature ukinuta su sva sportska društva 
u Kraljevini Jugoslaviji. Tako i Glazbeno 
športsko društvo Dalmacija, u kojemu su 
se (nakratko) skrasili nogometaši Borca. 
Ubrzo su isti igrači ponovno promijenili 
klupska obilježja, postali su članovima 
splitskog HAŠK-a. Zbog hrvatskog 
prefiksa taj klub nije imao osobito svijetle 
perspektive. Stoga je početkom 1930. 
preimenovan u JŠK Split. No, isti je utrnut 
uspostavom Nezavisne države Hrvatske, 
u lipnju 1941. 

Burna je Splitova povijest obnovljena 
nakon Drugog svjetskog rata. No, svega 
dvije sezone klub se natjecao u 45 izdanja 
Jugolige. Posljednji puta 1961. Svejedno, 
u svlačionici uvijek ‘’alternativnog’’ 
splitskog kluba živjela su i neka znana 
nogometna imena: Tomislav Ivić, Ante 
Mladinić, Stanko Poklepović, Mirko Jozić, 
Jurica Jerković, Šime Luketin, Tonči 
Gabrić, Aljoša Asanović...

Povijest NK Split literarno je uobličio 

novinar Milorad Bibić (u knjizi – ‘’Split 
je prva liga’’. Pokojni ‘’Mosor’’ bio je 
istinskim navijačem Splita. Blagonaklono 
je dočekao privatizaciju kluba, 2008. kada 
su braća Slaven i Jozo Žužul na licitaciji 
klupili RNK Split za 27 milijuna kuna. 
- Ne zanimaju me spekulacije o podrijetlu 
njihovog novca. Dolazak braće Žužul 
predstavljao je spas kluba – zaključio je 
‘’Mosor’’. 

Skladgranja, tvrtka braće Žužul upravo 
je 2008. dosegla najbolje poslovne 
rezultate. Ostvarena dobit iznosila 
je  11 ,9 mi l i juna eura.  Međut im, 
samo godinu dana kasnije, nakon 
neočekivane abdikacije Ive Sanadera, 
Slaven Žužul završio je u pritvoru 
(afera ‘’Nesklad’’). Zajedno s čelnicima 
Hrvatskih autocesta, starijeg od braće 
Žužul tereti se za namještanje poslova, 
‘’napuhavanje’’ računa bojanja tunela te 
fiktivnih putnih naloga. Optužnica još 
nije podignuta...

Braća Žužul oduvijek su nogomet 
doživljavali kao strast. Slaven je čak 
iskazivao i određeni talent (navodno su 
ga pratili ‘’ljudi iz Dinama’’). Ipak, njihov je 
dolazak u nogometni svijet bio motiviran 
prvenstveno poslovnim instinktom. 

Kapitalni projekt Skladgradnje i braće 
Žužul imao se realizirati – u Parku 
mladeži. Uz izgradnju novog stadiona 
(kapaciteta 10.000 sjedalica), koji bi se 
zvao – ‘’Ruža hrvatska’’, na navedenoj 
su lokaciji trebali niknuti stambeno-
poslovni objekti, uključujući i sportski 
hotel. Sveukupna investicija iznosila bi 
110 milijuna. 

Početak gradnje višekratno je prolongirao 
spor oko vlasništva zemljišta (s gradom), 
ali i neriješeni odnosi s atletskim klubom. 
Naime, i ASK je pokazao interes za 
koncesiju u Parku mladeži te gradnju 
hotela i trening-centra. Donedavni 
gradonačelnik bio je skloniji opciji s 
braćom Žužul. No, Ivo Baldasar neslavno 
je prošao na lokalnim izborima, a RNK 
Split izgubio je profesionalni status. 

I kao u pjesmi Prljavog kazališta – 
...’’zaspala je zadnja Ruža hrvatska’’. A s 
obzirom na novonastale okolnosti upitno 
je – kada će se ponovno ‘’probuditi’’?
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k
ada je HNS-ov Odjel za licenciranje 
21. travnja zaključio prvostupanjski 
postupak ništa nije nagoviještalo 

dramu.  Drugostupanjski je organ (Žalbena 
komisija) kudikamo ‘’benevolentniji’’. 
Njihovi su paragrafi nekako – ‘’lakše 
rastezljivi’’. Stoga se nitko nije pretjerano 
uzbuđivao kada je HNS objavio kako su u 
prvom krugu izdavanja l icenci 
‘’preskočeni’’ Istra 1961, Split i Cibalia. 

No, 23. svibnja uslijedilo je iznenađenje: 
RNK Split nije dobio licencu za Prvu 
HNL! Čak niti za natjecanje u Drugoj ligi. 
Donedavno ugledni prvoligaš dekretom 
je proslijeđen (kao svojevremeno i 
Varaždin) u amaterizam, odnosno 
trećeligašku konkurenciju. Iz šturog 
priopćenja nisu bili posve razvidni 
razlozi uskraćivanja licence, no radi 

se neosporno o neispunjavanju – 
financijskog kriterija! RNK Split nije uspio 
postići dogovor sa svim vjerovnicima, a 
među njima su ponajprije igrači, među 
kojima pojedinci nisu dobili nikakva 
primanja 17 mjeseci!? 

Splitski se klub na odluku HNS-ovog 
tijela za licenciranje žalio Vijeću sportske 
arbitraže Hrvatskog olimpijskog odbora. 
Njihov je zahtjev međutim odbijen. 
Utvrđeno je kako su odluke Žalbenog 
tijela za licenciranje bile utemeljene i 
pravovaljane. 

Je li financijskim kolapsom i uskraćivanjem 
licence za profesionalni razred natjecanja 
RNK Split – pred gašenjem? Teško je 
predvidjeti dugoročni rasplet situacije. 
Kratkoročno, većina će igrača napustiti 

Park mladeži. Pritom će RNK Split izgubiti 
pravo na odštetu. Za nekolicinu igrača 
(Duka, Mikulić, Jukić, Pešić...) klub je 
očekivao (više)milijunske iznose. Čime 
bi, barem donekle, sanirao evidentno 
nezavidnu financijsku situaciju.
 
Prvi financijski problemi u poslovanju 
drugog splitskog kluba registrirani su 
još 2014. Tada su naprasno razvrgnuti 
neki, za hrvatske prilike, ‘’veliki ugovori’’. 
No, spomenute pojave smatrane su 
‘’prolaznim poteškoćama’’. Naime, 
spomenute se godine Split plasirao u 
doigravanje za Europsku ligu (eliminirao 
ga je Torino), a igrao je i finale Hrvatskog 
kupa. Dinamo je osvojio ‘’Sunce’’ nakon 
boljeg izvođenja jedanaesteraca, no u 
posljednjim trenucima susreta, Marko 
Rog je propustio zicer pretvoriti u 

RNK SPLIT JE IGRAO VAŽNU ULOGU U HNL-u DOK NIJE ZAPAO U FINANCIJSKE TEŠKOĆE. NAKON 
SVEGA, ISPADANJE U TREĆU HNL JE NAJMANJI PROBLEM
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kako vratiti 
staBilNost ParkU 
mladeži



EKSTAZA 
NA IZVORU 
ŠAMPIONSKE 
RIJEKE

a potom ne bi 
se uložilo kroz pet 

godina 50-tak milijuna 
eura u razvoj kluba po 

svim razinama! Da nije 
bilo Damira Miškovića 
ne bi se razvila strategija, 
hrabro najavljena već 
na početku, dakle u 
vremenima borbe za 

ostanak u ligi, koja će voditi 
do borbe za naslov prvaka. U 

toj strategiji Mišković je znao odabrati 
suradnike (Srećko Juričić sportski 
direktor) sa kojima će biti pokrivena struka 
i selekcija igrača. Upravo je temeljem 
Juričićeve preporuke Rijeka izabrala 
2013. godine Matjaža Keka za trećeg 
faktora uzleta koji će, nedugo kasnije, 
doseći povijesne razine…

Rijeka je nakon prve petoljetke Damira 
Miškovića (Volpi se više ni formalno 
ne pojavljuje u Rijeci) ostvarila san svih 
generacija Kantride. Osvojen je prvi 
naslov prvaka države! Kao i svaki prvi 
put tako ni ovaj, pogotovo, zaborava 
neće imati. Rijeka je nakon 11 godina 
neprikosnovene vladavine Dinama skinula 
Modre sa trona i senzacionalno je na svom 
novom stadionu, unutar novoizgrađenog 
kompleksa na Rujevici, izborila prvo 
mjesto. Sa pravom možemo reći kako će 

se život u nogometnoj Rijeci dijeliti na eru 
prije i poslije ovog najdražeg trofeja.
Pogled unatrag 4 godine, u kojem je 
razdoblju glavnu riječ u vođenju momčadi 
preuzeo slovenski trener Matjaž Kek, 
odaje nam kako je Rijeka postupno i 
stalno rasla. Nakon što je prva Miškovićeva 
godina bila neuvjerljiva, uz podosta krivih 
kupovina i rezultatskih posrtaja, jedva 
izbjegnuto ispadanje iz lige, upravo je 
Kekov dolazak bio točka preokreta. Dugo 
laički i paušalno osporavan, atipičnog 
ponašanja (fokusiranog na struku) za 
trenerske navike u HNL-u, Kek je odmah 
kliknuo s Rijekom. Klubom i okruženjem.

Nakon što su u prvom euro iskoraku 
upisali senzacionalni uspjeh u Stuttgartu, 
izborili Euro ligu, Kek i Rijeka shvatili su 
da sa Miškovićem imaju doista potencijal 
za velika djela. Slijedili su nakon toga novi 
uspjesi (kup, superkup), ali i razočaranja 
(zaostajanje u trci za prvo mjesto, rana 
ispadanja u Europi), veliki transferi, ali i 
strahovi okruženja od gubitka moći. No, 
dogodilo se sve obrnuto. Rijeka je unatoč 
mijenama kadra bila sve jača, a sezona 
u koju je startala brojnim odlascima 
prvotimaca te bez zvučnih pojačanja, 
Kek je pretvorio u sezonu povijesnog 
uspjeha. Time se zapravo potvrdilo kako 
je za uspjeh ključan kolektivni duh na 
terenu i izvan njega, kompaktnost sa 

Upravom te sinergija sa navijačima. Sve 
je to Rijeka ostvarila, usporedo gradeći 
„životni projekt kluba“, kamp na Rujevici. 
Zahtjevnim se pokazala investicija u 
Rijeku, dosadašnjih 50-tak milijuna eura 
su za hrvatske prilike fatamorgana, ali 
Damir Mišković, barem do sada, pokazao 
se vizionarom s pokrićem. Podigao je klub 
u svakom segmentu, a sada živi i vrijeme 
kada Rijeka prodajom igrača uspijeva 
osigurati veći dio proračuna.

Lijepa priča iz Rijeke, inačica koja je u 
početku širom Hrvatske izazivala gotovo 
podsmijehe, dobila je svoj zlatni okvir. Od 
sada (naslova) na dalje više ništa neće biti 
isto kao prije u životu Rijeke. Prvo zato što 
će sada morati braniti nešto veliko, a što 
uvijek djeluje teže nego to osvojiti. Kao 
drugo kriteriji vrjednovanja u riječkom 
okružju su povišeni. Kao treće očekuje 
se i novi iskorak u Europi. San je ulazak u 
grupnu fazu lige prvaka, ali dojam je kako 
bi već mnogi bili sretni da se osiguraju 
grupe u Euro ligi. Dakako da eventualni 
ulaz u LP imao bi okus ekstaze kao na 
izvoru šampionske Rijeke.

Kako god dalje bilo, Rijeci i njenim 
glavnim akterima kapa dolje za sve ono 
što su učinili u protekle četiri godine te 
posebna čestitka za (posljedični) naslov 
prvaka države. Prvi i najdraži… 
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Prije pet i pol godina na Kantridi se 
osjećao miris propasti. Opterećeni 
velikim dugovima čelni ljudi 

jednog od 4 najveća kluba HNL-a gotovo 
su pokleknuli. Nije bilo teretom samo 
milijunski minus, nego možda i puno više 
beznađe kad se pomišljalo kako naprijed. 
Rijeka kao Grad nije imala rješenje. 
Sponzora nije bilo na vidiku, barem ne 
onih izdašnijih koji krpaju osnovne rupe 
u proračunu obveza. Stečaj, možebitni 
pad u niže razrede amaterizma, bilo je 
izglednom opcijom riječkih Bijelih…
Onda se kao istinski nogometni Mesija 

podno stijena Kantride pojavio očito 
imućni, ali još očitije spretni biznismen 
Riječanin, Damir Mišković. Čak i u 
Rijeci kao da nisu vjerovali da sve što je 
najavljivao može i u polovičnom učinku biti 
riješeno. Za klub koji je na pragu propasti 
samo preživljavanje bilo je već kao lijep 
san. Da taj bivši vratar Orijenta, potom 
poslovnjak u svijetu naftnog biznisa kroz 
talijansku korporaciju u Nigeriji, niti malo 
ne blefira dalo se zaključiti već po dolasku 
na krčki aerodrom naoko glavnog lika 
akcije spašavanja i oživljavanja riječkog 
prvoligaša, Gabriele Volpija. Bogati 

talijanski poduzetnik (težak oko 2 milijarde 
dolara), za kojeg desetljećima radi Damir 
Mišković, toliko je poštovao lojalnost 
(dakako i sposobnost) svog poslovnog 
operativca da se odmah odazvao zovu 
u pomoć i kroz korporacijsku fondaciju 
Social Sport izdvojio je velika sredstva za 
NK Rijeku. Naravno da Volpi nije imao 
neku emotivnu sklonost prema Rijeci, 
nego je kao i uvijek u ovakvim odnosima 
presudio respekt prema suradnicima 
odnosno partnerima. Dakle, da nije bilo 
Damira Miškovića prvo ne bi došlo do 
kupovine kluba od strane Social Sporta, 

PRVI PUTA ZABORAVA NEMA. RIJEKA JE NA VELIČANSTVEN NAČIN PROSLAVILA PRVI 
NASLOV PRVAKA DRŽAVE U SVOJOJ DUGOJ I TURBULENTNOJ POVIJESTI. KRUNA JE TO 
PROJEKTA MIŠKOVIĆ, ZAPOČETOG PRIJE 5 GODINA SPAŠAVANJEM KLUBA OD BANKROTA

 Foto SN

Foto HNK Rijeka

Foto HNK Rijeka

Foto novilist.hr

 Foto sportske.ba



MOGUĆI 
MODRIĆEV 
ODLAZAK
BIO BI 
NENADOKNADIV 
GUBITAK
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Nakon što je zaključio dugu 
reprezentativnu karijeru, u 
trajanju 15 godina i 114 nastupa 

(drugi po broju utakmica iza Darija Srne, 
134), odnosno kada se prošle godine 
oprostio od aktivnog igranja, Stipe 
Pletikosa posvetio se obrazovanju. 
Unatoč ogromnim obvezama koje ima 
uz četvero male djece, potrebi da se 
malo i odmakne od nogometa nakon 
što je 2 desetljeća bio njegov, legendarni 
vratar Hrvatske i Hajduka prionuo je 
s t u d e n t s k i m  o b v e z a m a .  N a 
Kineziološkom fakultetu u Splitu pohađa 
stručni studij za nogomet. Istovremeno 
polaznik je Akademije HNS-a, gdje 
trenutno polaže ispite za A licencu.
- Nisam se dugo odmarao jer meni 
nogomet zapravo nije bio umor – kaže 
nam Pletikosa na početku razgovora 
– malo sam se opustio uz obitelj, ali 
kako ona ima i svoj ritam svakodnevice, 
onda koristim određeno vrijeme da 
se obrazujem. U nogometu jesam bio 
cijeli život kao igrač, ali bez stručnih 
obrazovanja, novih znanja i raznih 
vještina, teško se može funkcionirati u 
modernoj eri najmasovnijeg nam sporta. 
Imam dosta za učit, ali dobro mi ide.“

uz predavanja i ispite Pletikosa je 
stekao još jedno „zvanje“. On je, 
naime, uz joška jeličića postao drugi 
komentator nogometnih zbivanja u 
programima Hrt-a.
- Istina je, dogovorili smo da pojačamo 
našu dosadašnju suradnju, valjda su ljudi 
sa HRT-a bili zadovoljni mojim analizama. 
Slijedom toga bit ću u komentatorskom 
timu za svjetsko prvenstvu u Rusiji, čemu 
se jako radujem i zbog toga što ću u toj 
zemlji, gdje imam jako puno prijatelja, 
imati priliku osvježiti sjajne uspomene 
i druženja iz godina provedenih u 
Spartaku i Rostovu.“

najviše biste uživali ako bi trebalo 
analizirati i  nastupe Hrvatske u 
rusiji. nakon poraza na islandu bitno 
nam se zakomplicirala situacija u 
kvalifikacijskoj grupi?
- Rezultatski gledano nastup na Islandu 
doista je bio težak udarac. Objektivno 
svi smo vjerovali da je Hrvatska spremna 
osvojiti barem bod. Bili smo na pragu 
tog učinka, ali smo nespretno primili 
gol na kraju. Na stranu poraz i učinak 
u toj utakmici mene najviše brine što 
reprezentacija ne pokazuje napredak u 

igri. Kroz kvalifikacije se teže igra jer one 
traju dovoljno dugo da bi se etabliralo 
postavke za završni turnir. U pripremama 
pred veliko natjecanje nema vremena 
za to.“

konkretiz irajte  nam to pitanje 
napretka?
-  Evo  uzmi te  p r im je r  i z  naše 
kvalifikacijske grupe za EURO 2016. Kad 
smo prvi put igrali sa Italijom u Milanu 
(studeni 2014.) bili smo dominantni, a 
Talijani potpuno podređeni. Pola godine 
kasnije u uzvratu Italija je na Poljudu 
djelovala dominantnijom. No, još više 
je napredovanje pod ravnanjem Antonio 
Contea bilo očito na EURU, gdje je Italija 
po meni igrala najmodernije, moćno, s 

automatizmima i jasnim idejama što se 
i kada radi. Kroz godinu kvalifikacija i 
potom pola godine pripreme, strašno 
su napredovali.“

Što Hrvatskoj fali u tom kontekstu?
- Ono što sam prije kazao, automatizmi. 
Na tome se treba puno i dugo raditi, a 
sada ne prepoznajem te šablone u igri 
Hrvatske. Ne može se sve svoditi na 
talent i na vještinu improvizacije. Kad 
imaš nekoliko uigranih shema lakše 
je razrađivati sustave igre, odnosno 
jednostavnije se igračima u tome snaći.“

Postoji uvjerenje da su ovi igrači 
dovoljno potkovani i da ih ne treba 
odveć opterećivati?
- To su naši folklori. Svaka momčad 
se mora uigravati i dobar dio svoje 
igre imati automatizirano. Nakon toga 

nadopunjuješ se tehničkim vještinama i 
improviziranim rješenjima pojedinaca na 
terenu. Naš je roster sjajan, možda nikad 
bolji, ali ako želimo pravi rezultatski 
iskorak, onda u Rusiju moramo doći već 
davno posloženi.“

treba prvo doći do tamo, a put je postao 
iznimno kompliciran?
- Ovo je generacija koja ima kvalitetu, 
širi potencijal i iskustvo za veliki rezultat. 
Govorim to i u kontekstu uvjerljive teze 
kako je konkurencija odnosno put do 
četvrt ili polufinala lakše ostvariti na 
svjetskom nego europskom prvenstvu. 
Mislim da prolaz grupe ne bi trebao 
biti ni tretiran kao upitan odnosno 
kao ambicija. Mi trebamo težiti jačem 

iskoraku.“

je li taj lipanj toliko težak za Hrvatsku?
- Sjećam se iz svojih iskustava da 
stvarno nama ne leži igranje u tom 
mjesecu. I prije Islanda razgovarao sam 
s Tudorom i zajedno smo osjetili da 
bi moglo biti problema u Reykyaviku. 
No, iskreno rečeno, nisam ni pomislio 
da bismo izgubili. Dalo se naslutiti 
nakon poluvremena da je to ona čudna 
utakmica, kao ništa-ništa, a koja može 
nekim kiksom završiti u minusu. Nažalost, 
tako je bilo. Nismo si smjeli dozvoliti 
taj poraz. Sa remijem, kojem smo bili 
na korak, bili bismo u puno povoljnijoj 
situaciji pred finiš kvalifikacija.“

sada je 4 takmaca u više-manje bliskoj 
borbi za prve dvije pozicije. koga se 
treba paziti posebno?

24

Legenda Vatrenih Stipe 
pLetikoSa, danaS je tV 
komentator i Student na 
Stručnom kinezioLoškom 
Studiju, Smjer nogomet. 
kako gLeda na aktuaLni 
reprezentatiVni trenutak 
iSpričao nam je između 
dVa predaVanja
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Nogometni je Zadar ponovno u 
koroti. Devet godina nakon tragičnog 
udesa Hrvoja Ćustića (udario glavom 
u kameni zid te nekoliko dana kasnije 
preminuo), zadarski je nogomet izgubio 
još jednog člana. U 27. godini preminuo 
je Antonio Jurjević. Vratarsku je školu 
prošao u NK Zadar (s kojim je 2006. 
osvojio Kup Dalmacije), a potom je 
branio za Raštane, Primorac, Zelinu...

Antonio je nastupio na 
malonogometnom turniru Svetog 
Ante u OŠ Smiljevac. Još za vrijeme 
natjecanja požalio se suigračima kako 
mu – ‘’srce čudno tuče’’!? Nažalost, 
nije odmah zatražio liječničku pomoć. 
Otišao je kući. Požalio se ukućanima 

da mu je loše i pošao na spavanje. 
Ujutro ga je otac pronašao u krevetu – 
mrtvog.
- Šok je to za obitelj, ali i sve nas koji 
smo ga poznavali. Njegova braća igraju 
kod nas – ustvrdio je Svetko Ćustić, 
direktor NK Zadar i otac preminulog 
Hrvoja. 
Antonio (rođen 1990.) bio je najstariji od 
braće Jurjević. Karlo (1992.) je također 
vratar dok Josip (1994.) igra na poziciji 
braniča. 

Smrt Antonija Jurjevića posljedica 
je ventrikularne fibrilacije, odnosno 
poremećaja ritma u radu srca. 
Snižavanje krvnog tlaka i smanjenje 
dotoka krvi u vitalne organe najčešće 

ima za posljedicu – srčani udar. 
Nažalost, na sličan je način prije četiri 
godine preminuo Alen Pamić, sin 
trenera Igora i brat igrača Dinama, 
Zvonka Pamića. On se srušio usred 
malonogometne utakmice. Pokušaj 
oživljavanja nije uspio.
Umro je u 24. godini. 
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In Memoriam

ANTONIO 
JURJEVIĆ

- Do sada su me najviše dojmili 
Ukrajinci. Vidjelo se i u Zagrebu, kad 
smo ih dobili 1:0, da imaju glavu i rep. 
Ševčenko im usađuje svoju ideju igre, 
teže posjedu i nadigravanju. Doduše, 
taj stil ide nama u prilog jer je to naša 
jača strana za možda odlučni meč u 
Ukrajini. Island je čvrst i kompaktan, 
rade kao mravi, uporni su i neumorni 
u svom radnom nogometu. Turci se 
kao malo dižu, ali mi smo sa njima, 
na stranu penali u Beču, u dobrom 
iskustvu rezultata. Više me od 
suparnika brinu druge stvari.“

slučaj modrić?
- To je nešto najnovije, ali i vrlo 
snažni faktor tih okolnih problema 
reprezentacije, koji nas već duže 
prate. Imamo tešku atmosferu oko 
Vatrenih, kao posljedicu (i) animoziteta 
u javnosti prema HNS-u. Da bi se 
Modrić povukao prije kvalifikacija 
neću ni pomisliti, ali kako vidim to 
djeluje kao realna mogućnost. Luka 
je fenomenalan igrač i sjajna osoba, 
njegov odmak bio bi nenadoknadiv 
gubitak za reprezentaciju.“

mislite li da je to definirana priča?

- On je kazao da nije definirano, ali 
upravo zato očekujem da će izbornik 
Čačić, ljudi iz HNS-a, krenuti u akciju 
da kroz komunikaciju uživo s Lukom 
učine sve da mu odagnaju takve misli. 
Hrvatskoj treba prava atmosfera i kad 
bismo je imali, sigurno bismo polučili 
važne rezultatske iskorake.“

Što mislite, hoće li biti teže u turskoj 
5. rujna ili u posljednjem kolu u 
listopadu u ukrajini?
- Obje utakmice bit će jako teške, ali 
uvjerenja sam kako će kompliciranije 
biti u Ukrajini. Nadam se da ćemo do 
tada imati bolju poziciju na tablici. Ne 
bi bilo zgodno da se baš u posljednjem 
kolu rješava naša sudbina. Zato se 
uzdam i u Island, koji u međusobnim 
mečevima s Ukrajinom i Turskom 
može puno napraviti za sebe, ali i 
dosta za nas. Snagu za to imaju.“

izostane li pobjeda u turskoj bit će 
panike?
- Ha, znate kako to kod nas ide, 
začas je drama, začas euforija. Treba 
biti pozitivan i razmišljati kako ćemo 
pokazati svoje prave vrijednosti.“- 
zaključio je student Stipe Pletikosa. 

Foto NK Zelina
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